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Gezi Davası’nın sanıkları Can Atalay ve Tayfun Kahraman Odatv’ye anlattı

Gezi Davası’na kısa süre kala, davanın sanıkları arasında olan Taksim
Dayanışması'ndan Can Atalay ve Tayfun Kahraman’la konuştuk. İki isim,
iddianameyi, dava sürecini, düşüncelerini Odatv’ye anlattı...

Pazar günü İstanbul halkı yeniden sandık başına gidecek. Seçim tartışmalarının yarattığı sis bulutunun ardında, pek
görülmeyen bir durum var: Gezi Davası!

24 Haziran Pazartesi günü, Gezi Davası’nın duruşmaları başlıyor. Tutuklu olan Osman Kavala ve Yiğit Aksakoğlu’yla birlikte
16 kişinin "Türkiye Cumhuriyeti hükümetini ortadan kaldırmaya teşebbüs" suçundan ağırlaştırılmış müebbet hapisle
cezalandırılmaları talep ediliyor.

İddianame ise, kabul edildiği günden bu yana tartışılmaya devam ediliyor. Firari FETÖ’cü Muammer Akkaş’ın başlattığı
soruşturmanın davaya dönüşmesi bir yana, iddianamedeki çelişkiler de sık sık dillendiriliyor.

ALİ İSMAİL KORKMAZ’IN KATİLİ DE ŞİKAYETÇİ

İddianamede tepki çeken noktalardan birisi ise Ali İsmail Korkmaz’ı tekmeleyerek ölümüne neden olan Mevlüt Saldoğan’ın
şikayetçiler arasında bulunması… Saldoğan’a Ali İsmail Korkmaz’ın ölümü nedeniyle 10 yıl 10 ay hapis cezası verilmişti.
Ceza Yargıtay tarafından da onanmıştı.
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Hal böyleyken, Gezi Davası’nda yargılanan isimlere ağırlaştırılmış müebbet hapis istenmesi tepkiyle karşılanıyor.

“BİZİ DAVA EDENLERİN YEŞİL SEVGİSİ BİZİ GERÇEKTEN ŞAŞIRTIYOR”

Gezi Davası’na kısa süre kala, davanın sanıkları arasında olan Taksim Dayanışması'ndan Can Atalay ve Tayfun
Kahraman’la konuştuk. İki isim, iddianameyi, dava sürecini, düşüncelerini Odatv’ye anlattı:

- Ufukta İstanbul seçimleri var. Her iki aday da İstanbul’daki yeşil alanları arttırma vaadinde bulunuyor. Siz ise şehrin
göbeğinde kalan son yeşil alanlardan birine sahip çıktığınız için yargılanacaksınız. Nasıl hissediyorsunuz?

Can Atalay: AKP adayının Taksim Gezisi’nde ailecek dolaşmayı ne kadar sevdiklerini televizyonlarda uzun uzun anlattığını
da gördük... Başka söze gerek var mı?

Tayfun Kahraman: AKP’nin bugüne kadar İstanbul’da yeşil alanlara karşı tavrını çok net tecrübe ettik. Kent içinde kalan son
yeşil alanların nasıl yapılaştığını, kamu mülkü arazilerin halka açılmaktansa nasıl yapılaşmaya açıldığını biliyoruz. Özellikle
Kuzey Ormanları üzerinde yeni kentsel arsalar yaratmak üzere yapılan üçüncü köprü ve üçüncü havalimanı projeleri ile son
kalan orman alanlarının da yitirildiği bugünlerde yeşil alan yaratacağız söylemine inanmak çok güç. Bizler İstanbul’u ve
yeşilini korumaya çalışan meslek insanları olarak yargılanırken, bizi dava edenlerin yeşil sevgisi bizi gerçekten şaşırtıyor.

“ÖLDÜRÜLEN KARDEŞLERİMİZİN KATİLLERİNE VERİLEN EN YÜKSEK CEZANIN BİNLERCE YIL FAZLASI İSTENİYOR”

-İddianamede “Gezi’nin hazırlıkları 2011 yılında başladı” deniliyor. “Gezinin hazırlıklarına” ne zaman başladınız?

CA: Taksim Dayanışmasının kurulduğu tarih Şubat 2012, davayı açtığımız tarih ise Mayıs 2012’dir. Diğer taraftan başta
İstanbul olmak üzere kentlerimizin ve doğal varlıklarımızın yağmalanmasına karşı mücadele ise çok daha eskilere dayanır.
İddianame 2011 tarihini Gezi Direnişini karalamak amacıyla, bir “uluslararası komplo” olarak nitelemek için kullanmaya
çalışmaktadır. İddianameye gözucu ile bakan bir insanın dahi milyonlarca insanın kendi kaderine ve memleketin geleceğine
anayasal demokratik haklarını kullanarak sahip çıkmasının tanım yerinde ise bir tür “ecnebi tezgahı” olarak nitelenmesi
çabasının ne kadar ama ne kadar dayanaksız olduğunu görmüştür, görecektir. 2011 tarihi Gezi Direnişi açısından, İstanbul
kent merkezinde bulunan müşterek kamusal yeşil bir alan konusunda hiç bir yetkisi bulunmayan bir Başbakanın o mekanı
betonlaştıracağını bir seçim kampanyası vaadi olarak duyurmuş olması açısından önemlidir, o kadar...

TK: Gezinin hazırlıklarına biz başlamadık, biz önümüze konan son yeşil alanın işgali projesi karşısında refleks gösterdik ve
dava konusu ettik. Ardından tüm kent suçlarına karşı yaptığımız gibi, kamuoyu farkındalığı arttırmak üzere bir dayanışma
kurduk. Refleks bir toplumsal muhalefetin hazırlıkları olmadığı gibi, bunu iddia etmek ise tamamen gerçek dışıdır.

-Dosyada bulunan 16 sanık için de ağırlaştırılmış müebbet hapis cezası isteniyor. Gezi’de öldürülenlerin davalarında
yargılananlara böyle cezalar istenmedi. Bu durumu nasıl değerlendiriyorsunuz? 

CA: Akla ziyan. Gezi Direnişi sırasında öldürülen kardeşlerimizin katillerine verilen en yüksek cezanın binlerce yıl fazlası
isteniyor...

TK: Bu nokta tam da bir akıl tutulması ve davanın gerçek amacını ifşa etmesi açısından iyi bir gösterge.

“BU İDDİANAMEYİ HAZIRLAYANLARIN VİCDANLARININ NE KADAR KÖRELDİĞİNİ DÜŞÜNDÜM”

-Sizlerden şikayetçi olanlar arasında Ali İsmail Korkmaz’ı tekmeleyerek öldüren Mevlüt Saldoğan da var. Sizler Ali
İsmail’in davasını yakından takip etmiş, adil bir karar çıkması için de mücadele etmiştiniz. Saldoğan’ın şikayetçi olarak
iddianamede yer aldığını gördüğünüzde ne hissettiniz?

CA: Mevlüt Saldoğan ismini müştekiler arasında ilk okuduğumda isim benzerliği olduğunu umdum. İlk duygum, Ali İsmail’e
o son tekmeyi atan katili Gezi İddianamesine şikayetçi yazılabilecek kadar bir kötülüğün memleketin bu halinde bile fazla
olduğu olmuştur. Ama tekrar etmek isterim: Karanlık gider Gezi kalır...

TK: Bu iddianameyi hazırlayanların vicdanlarının ne kadar köreldiğini düşündüm. Bu nedenle, Gezi Davasını savunmak, Ali
İsmaillerin hakkını da savunmaktır.

“BU İDDİANAME FETHULLAHÇI-AKP ORTAKLIĞI DÖNEMİNİN EN SON ORTAYA ÇIKAN MARİFETİDİR”

-Söz konusu davanın soruşturmasını firari FETÖ’cü Muammer Akkaş başlatmıştı. Akkaş’ın açtığı soruşturma bugün
iddianame olarak karşımızda. Yargıda FETÖ’nün tasfiye edildiği iddia edilirken, böyle bir soruşturmayla yargılanacak
olmak size ne düşündürüyor?

CA: Türkiye, uzun yıllar işkence ile “delil” (!) elde edilmesini yaşadı. Daha sonra delil uydurulması, tanzim edilmesi dönemini
yaşadık, gizli tanıklar, sahte dijital deliller vs. Bu iddianame ile ise delilsiz bir ceza yargılaması döneminin kapısı
aralanmaya çalışılıyor. Muammer Akkaş gibi savcılar, teknik ve fiziki takip kararlarını veren o iki Fethullahçı hakim, bu
davaya ait soruşturmayı başlatan evrakların altında imzası olan Mehmet Yeşilkaya ve Nazmi Ardıç yahut Gezi Direnişi
döneminde halkın üzerine zulüm saçan başta 15 Temmuz gecesi tanktan askeri kamuflajla çıkan Mithat olmak üzere tüm
o Fethullahçı polis şefleri nice başka suçları gibi Gezi Direnişi süresince de suç işlemeye, emeği ile geçinen yurttaşlara karşı



örgütlü olarak suç işlemeye devam etmişlerdir.

İddianameye dayanak tüm soruşturma işlemlerinin Fethullahçı polisler ve savcılar tarafından yapılması, tüm kararların
Fethullahçı hakimler tarafından verilmiş olması Adalet ve Kalkınma Partisini sorumluluktan kurtarmaz. Türkiye’nin
geleceğinin en önemli umut kaynaklarından biri olan Gezi Direnişini karalamaya çalışan bu iddianame Fethullahçı-AKP
ortaklığı döneminin en son ortaya çıkan marifetidir.

TK: FETÖ’cü zihniyetin hala iş başında olduğunu ve benzer komplo yargılamaların sürecini hatırlatıyor.

“İLK GÜNKÜ KADAR GÜZEL VE TEMİZ”

-Gezi’den sonra Taksim Dayanışması’na dava açılmıştı. Yargılananlar hakkında beraat kararı verilmişti. Gezi’den yıllar
sonra, böyle bir dava açılmasını nasıl yorumluyorsunuz?

CA: Türkiye uzunca bir süredir hukuk devleti değildir. Bu nedenle, özellikle bu türden davalarda tüm “teknik hukuk”
tartışmalarının bir sınırı olduğunu vurgulamak isterim. Sorunuz haklıdır ancak İstanbul 33. Asliye Ceza Mahkemesinin
kesinleşmiş kararını anımsatmakla yetinemeyiz.

Bu dava bir tarih tezidir. AKP hükümeti yıllardır başedemediği bir heyula ile, elindeki tüm araçlara ve olanaklara karşın su
gibi berrak ve temiz kalmış Gezi Direnişi’nin tarihe bu iddianame ve yargılama sonucu ile geçmesini hedeflemektedir. AKP
bir tür kazanamamakla yakındığı “kültürel hegemonyayı” kazanma için beyhude bir çaba içerisindedir. Siyaseten ise tüm
muhalefete en meşru taleplerinizi bile kenarda (marjda) dillendirebilirsiniz, ancak sıradan yurttaşların anayasal demokratik
haklarını kullanarak kendi kaderlerine sahip çıkmasının en ağır biçimde cezalandırılacağı söylenmektedir. AKP, sokağı
muhalefete kapatmaya çalışmakta bunun içinse Gezi İddianamesini bir ibret vesikası olarak kullanmak istemektedir.

TK: Bu dava Gezi’nin aydınlık tarihini yeniden yazma ve buradan bir suç çıkarma girişimidir. Kutuplaştırıcı bir siyaset diline
karşı toplumun tüm muhalif kesimlerinin bir arada durabildiğini gösteren eşsiz bir fotoğraftır. Bu nedenle hakkımızda açılan
ve beraat ettiğimiz davalar sonuç vermediği için bu kez uluslararası komplo açıklamaları ile tekrar denenmektedir. Ama
unutmamak gerekir ki, Gezi Direnişi herkesin hafızalarında ilk günkü kadar güzel ve temiz bir toplumsal muhalefet alanı
olarak yerini korumakta. 

“BİLİM KURGU ROMANLARINA TAŞ ÇIKARAN AMA BAŞARISIZ BİR KURGU”

-İddianame kabul edildiği günden bu yana çok tartışıldı. İddianameyi ilk okuduğunuzda ne düşündünüz?

CA: Öncelikle iddianameyi çok zor okuduğumu söylemeliyim. İddianamenin kapağını her açtığımda Geziyi karalamak için
yazılanları en fazla bir kaç sayfa okuyup uzunca bir süre ara verdim, odanın içerisinde dolaşıp durduktan sonra masa
başına geri döndükten sonra yine aynı şeyi yaşadım. Bir de tüm çabalara karşın Gezi Direnişi’ni karalama çabası ise o  denli
başarısız olmuştur.

TK: iddianameyi ilk okuduğumda aklıma gelen bilim kurgu romanlarına taş çıkaran ama başarısız bir kurgu olduğuydu.
İddianameyi her elime aldığımda bir daha bakmamak üzere elimden atmak istiyorum. Fakat hakkımızdaki suçlama
nedeniyle ne yazık ki böyle bir lüksümüz yok. O yüzden tüm tutarsızlıklara karşı, tutarlı bir cevap vermenin zorluğu ile
üzerinde çalışmaya devam ediyoruz. İddianameyi ciddiye almamızın bir nedeni de, bunun aslında ülkemizdeki tüm
toplumsal muhalefetin yargılanma girişimi olmasıdır. Bu davada başarı elde etmeleri, bir sonraki aşamada tüm demokratik
kurum ve kuruluşlara da aynı sertlikle müdahale edileceğini göstermektedir.

“BU DAVA DA TOPLUM VİCDANINDA SONUÇLANACAK”

-Kısa bir süre içinde mahkeme karşısına çıkacaksınız. Yargı sürecinden beklentiniz nedir?

CA: Bu siyasal bir davadır. Böylesi bir iddianame ile Geziyi karalamaya çalışanlar ve bizi de buna vesile kılmaya, bir “ibret”
yaratmaya çalışanların niyeti ciddidir. Türkiye’de delile dahi ihtiyaç duyulmayan ceza yargılamaları döneminin kapısı
aralanmak istenmekte, meşru muhalefetin dahi kolayca suçlulaştırılabilmesinin önü açılmaktadır. Biz tüm renkliliği ve
çoğulculuğu ile birlikte Gezi’yi savunacağız. Gerisi bizim kararımız değildir.

TK: Bizler haklılığımızı ve Gezi’nin barışçıl, demokratik söylemini savunmaya devam edeceğiz. Siyasetin tarihi yeniden
yazma, Geziyi kriminalleştirme çabası karşısında toplum vicdanını da yanımıza alarak mahkeme salonunda olacağız.
Haklılığımızı ve suçsuzluğumuzu, geniş toplumsal kitlelerin de böyle düşündüğünü bilerek yargılanmak ağır bir süreç olacak
fakat elinde sonunda suçsuzluğumuzun ortaya çıkacağını biliyoruz. Siyasal her davanın sonucunda olduğu gibi, bu dava
da benzer bir biçimde toplum vicdanında sonuçlanacak.

“O EN GÜZEL HAZİRAN’IN İŞTİRAKÇİSİ OLMAKTAN ÇOK MUTLUYUM”

-2013’e geri dönme şansınız olsa değiştirmek istediğiniz bir şey olur muydu? “Keşke” dediğiniz bir konu var mı?

CA: Öyle bir tarihsel andayız ki bu soruya dolu dolu yanıt vermem ne yazıktır olanaklı değil... Öte yandan, kent merkezindeki
müşterek kamusal bir yeşil alana sahip çıkmış olmaktan, hiç bir hukuk kuralı tanımayan polis şiddetine isyan eden tüm
yurttaşların kendi itirazlarını alıp geldiği ve başka bir hayatın mümkün olduğunu kanıtlayan o en güzel Haziran’ın iştirakçisi



gezi Ali İsmail dava istanbul Can Atalay tayfun kahraman arşiv

olmaktan çok mutluyum. 

TK: Gezi Parkında yaşananlara karşı, toplumsal vicdanın kendiliğinden harekete geçmesi ile oluşan bir savunmaya ilişkin
keşke deme şansımızın olmadığını düşünüyorum. Çünkü bugün bizler yargılansak da Gezi’yi bu kadar büyüten şey,
haksızlığa karşı sokağa çıkan halkın kendisidir. Bize düşen ise bu güzel ve tarihi günlere şahit olduğumuz için duyduğumuz
mutluluktur. Bir keşke varsa o da, o günlerde yitirdiğimiz canlar keşke bugün aramızda olsa olurdu.
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